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قیمت سکه و ارز ) به تومان(

کوتاه اقتصادی

رئیس اتحادیه آرایشگاه های 
مردانه تهران گفت: آرایش های 
ممنوع  مردان  برای  نامتعارف 

است. 
مصطفــی گواهی در گفت وگو 
با ایســنا مجدداً انجام آرایش های 
نامتعــارف برای مــردان از جمله 
مدل هــای مــوی ســر همچون 
شیطان پرستی، برداشتن زیر ابرو، 
تتو، سولاریوم و خالکوبی را کاملا 
غیرمجاز اعلام و تصریح کرد که این 
اقدامات در واحدهای مســکونی و 
به صورت غیرقانونی انجام می شود 
که بــه محض اطلاع بــه صورت 

جدی با آنها برخورد خواهد شــد 
و جریمه های قضایی در پی دارد.

وی بــا تاکید بر ایــن که اگر 
بازرسان این اتحادیه متوجه انجام 
آرایش های غیرقانونی در واحدهای 
با آن برخورد  مســکونی شــوند 
خواهند کرد، گفــت: دلیل انجام 
آرایش های غیرقانونی در واحدهای 
مسکونی منافع مالی زیادی است 
که برای برخی افراد به همراه دارد.
وی ادامه داد: در حالی که این 
واحدها مجوز ندارند و مســکونی 
هستند با نام آرایشگران دست به 
برای  غیرقانونی  آرایش های  انجام 

مردان می زنند، اما اگر بازرســان 
اتحادیه متوجه این موضوع شوند 
و یا گزارشی از سوی مردم صورت 
گیــرد، پس از ورود بازرســان، به 
اماکــن اطلاع داده و حکم قضایی 
در این رابطه اتخاذ خواهد شد که 
با برخوردهای قانونی همراه است.

رئیس اتحادیه آرایشــگاه های 
مردانــه تهران همچنیــن درباره 
انجام آرایش هــای نامتعارف برای 
مردان از جمله برداشتن زیر ابرو، 
ســولاریوم، خالکوبــی و غیره در 
واحدهای آرایشــگاهی مجاز و نیز 
غیرمجاز، تصریح کرد: به طور کلی 

شاهد انجام چنین آرایش هایی در 
واحدهای مجاز در سطح نیستیم 
و قطعا اگر چنین موردی مشاهده  
یــا گزارش شــود بــا آن برخورد 

خواهیم کرد.
گواهی افزود: در مورد واحدهای 
غیرمجاز که نســبت بــه چنین 
آرایش هــای غیرمتعارفــی اقدام 
می کنند باید گفت که معمولا این 
مســکونی  واحدهای  در  اقدامات 
انجام می شود که کلًا فعالیت آنها 
غیرقانونی است. اقداماتی همچون 
برداشتن زیر ابرو، تتو، سولاریوم و 
خالکوبی کاملا غیرمجاز بوده و به 

محض اطــلاع یا گزارش از چنین 
واحدهایی با آنها به صورت جدی 
برخورد خواهد شد که جریمه های 

قضایی نیز در پی خواهد داشت.
وی همچنین در بخش دیگری 
از صحبت هایش در پاسخ به نحوه 
برخورد با مدل های نامتعارفی که 
توسط واحدهای آرایشگاهی انجام 
می شود، بیان کرد: به صورت کلی 
ما موافق محدود کردن مدل های 
مو نیســتیم اما قطعا با مدل های 
نامتعــارف از جملــه مدل هــای 
شیطان پرســتی برخورد می کنیم 
و آنهــا را نمی پذیریم، چرا که این 

اقدام خلاف است.
رئیس اتحادیه آرایشــگاه های 
مردانه تهران افزود: در حال حاضر 
پس از انجــام اولیــن ژورنال مو 
حدود 35 مدل موی تعریف شده 
در نظر گرفته شد، اما با این حال 
مدل هایی  سایر  مقابل  نمی توانیم 
که در این ژورنال تعریف نشــده 
و مشــکلی از نظر ظاهری ندارند 
اقدامی انجام دهیــم. اما قطعا در 
قبال مدل های موی نامتعارف ورود 
می کنیم و آنها را نمی پذیریم، چرا 
که خلاف مســائل تعریف شده و 

قوانین داخلی است.

عضو هیئت مدیره اتحادیــه بنکداران گفت: قیمت مواد 
غذایی رو به افزایش است.

قاســمعلی حسنی، در گفت وگو با »نسیم آنلاین« بیان داشت: از 
دیروز افزایش 9 درصدی قیمت روغن اعمال شــده، قیمت شکر نیز 

همچنان بالا است و تغییری در قیمت آن ایجاد نشده است.
وی با بیــان این مطلب که برخی این موضوع را مطرح می کنند 
که شکر در بازار به میزان کافی وجود دارد و پای دلال ها در افزایش 
قیمت آن در میان اســت، گفت: این گفته ها حقیقت ندارد زیرا شکر 
در بازار  نایاب شده و به نظر بنده دلیل این کمبود و گرانی هم چیزی 

جز سوءمدیریت دولتی نیست.
حســنی تاکید کرد: چنانچه پای دلال هــا در میان بود به هیچ 
عنوان قیمت شکر 1200 تومان یعنی 34 درصد گران تر از بورس در 
بازار خرید و فروش نمی شد، از طرفی دلال نهایتا بتواند 300 تومان 
بر روی قیمت بکشــد نه 1300 تومان. عضو اتحادیه بنکداران اظهار 
داشــت: چنانچه اولین محموله شکر به بازار برسد قیمت ها شکسته 
خواهد شد البته حتی اگر قیمت کاهش هم پیدا کند هرگز به قیمت 
قبلــی بر نخواهد گشــت و کیلویی 2 هــزار و 700 تا 2800 تومان 

عرضه خواهد شد.

وی اضافه کرد: بهتر بود دولت تنظیم بازار این کالا را به بنکداران 
بسپارد در آن صورت بازار آرام تری را شاهد بودیم.

حســنی در رابطه با عرضه این کالا در بورس گفت: بورس اعلام 
می کند که من شــکر در اختیار دارم، اما عرضه آن به شرایطی مانند 

زمان جنگ بازگشته و محدودیت های زیادی دارد.
وی در پایان خاطرنشــان کرد: بسیاری از کالاها به دلیل افزایش 
قیمت شکر که مواد اولیه آنها هستند از جمله قند و شیرینی و انواع 
نوشیدنی و بستنی ها گران می شوند به طوری که الان قند نیز 3800 
تومان است بنابراین باید هر چه زودتر در این رابطه چاره ای اندیشید.

عضو اتحادیه بنکداران:

قیمت مواد غذایی رو به افزایش است

رئیس مجمع واردات با بیان 
اینکه ارز چند نرخی، ســود 
بنگاه ها  برخی  برای  بادآورده 
ایجاد کرده اســت گفت: تک 
نقطه  باید  را  ارز  نرخی شدن 
پایــان انحصارطلبی دولت و 

بانک مرکزی تعبیر کرد.
علیرضــا مناقبی در گفت وگو 
با خبرگزاری فارس درباره تبعات 
نظام چند نرخــی ارز اظهار کرد: 
چندگانه بودن نــرخ ارز علاوه بر 
اینکه به شــدت فضای کســب و 
کار را مخــدوش ســاخته، زمینه 
بروز فســاد،  رانت و فعالیت های 

سوداگرانه ارزی نیز شده است.
وی افزود: ایــن به معنای آن 
اســت که بنگاه های اقتصادی به 
جای فعالیت مولد و ایجاد ارزش 

افزوده، بــه دنبال آن خواهند بود 
که هزینه های خود و سود سالیانه 
پیش بینی شــده برای بنگاه خود 
را از طریــق مراودات ارزی تامین 
کنند و این بزرگترین آسیب به یک 
اقتصادی است که می خواهد برای 
رشد و خروج از رکود دورخیز کند.

داد: چندگانه  ادامــه  مناقبی 
بودن نرخ ارز مصداق آشــکاری از 
چندگانه بودن انضباط مالی دولت 
اســت که خواسته یا ناخواسته به 
فعالان اقتصادی تحمیل می شود. 
چندگانــه بودن نرخ ارز به معنای 
مخدوش کردن شفافیت در تولید 
و تجارت شناسنامه دار است. ثمره 
آن چیزی جز سوق دادن فعالیت ها 

به سمت تقلب و انحراف نیست.
رئیــس مجمــع واردات بیان 

ارز چند نرخــی، نظام  داشــت: 
قیمت گــذاری کالاها را شــدیدا 
منحــرف ســاخته و زمینه ســاز 
ســودهای هنگفت بــرای برخی 
بنگاه های انحصار طلب و رانت خوار 
شده است. در واقع ارز چند نرخی، 
ســودهای باد آورده برای برخی 
بنگاه های غیرشــفاف ایجاد کرده 

است.
مناقبی ضمن اشــاره به مدل 
تجاری  هیئت های  ارزیابی هــای 
خارجی از اقتصــاد ایران تصریح 
کرد: یکی از مهم ترین گزارش های 
متوالی از کمیســیون های مجمع 
ارزیابی هــای  مــورد  در  واردات 
هیئت هــای تجاری کــه به ایران 
تردد می کنند، در رابطه با برنامه 
دولت برای یکسان سازی نرخ ارز 

است و قطعا این موضوع در جذب 
سرمایه گذار خارجی می تواند ایفای 

نقش کند.
وی با اشاره به کسری بودجه 
دولــت اظهار داشــت: با توجه به 
کاهــش نرخ ارز، همــه می دانیم 
که ممکن اســت دولــت بخواهد 
باز هم از طریــق افزایش نرخ ارز 
کســری بودجه خــود را جبران 
کند، به همین دلیل پیش از آنکه 
زمینه بروز چنین وسوسه هایی در 
بخواهد  پولی کشور  سیاست های 
شکل بگیرد، باید جلوی آن گرفته 
شــود. تک نرخی شدن ارز را باید 
نقطه پایــان انحصارطلبی دولت 
و بانــک مرکزی تعبیــر کرد که 
می تواند منجر به ایجاد شفافیت در 
عملکرد بنگاه های اقتصادی شود.

مناقبــی تصریح کــرد: همه 
صاحب نظــران بر این نکته تاکید 
دارند که رفتارهای دســتوری در 
اقتصــاد رقابتی امروز راه به جایی 
نمی برد و نرخ ارز باید در نقطه ای 
که محل اجمــاع کلیه ذی نفعان 
بازار است، از طریق عرضه و تقاضا 
مشــخص شــود. به همین دلیل 
بحث مطالبه گری از دولت و بانک 
مرکزی درباره یکسان ســازی نرخ 
ارز باید با شدت و قدرت بیشتری 

دنبال شود.
گفتنی است، برخی کارشناسان 
معتقدنــد، تک  نرخی کردن نرخ 
ارز اگرچــه جلوی فســاد و رانت 
عده ای خاص را می گیرد اما قیمت 
کالاهای اساسی را که با ارز 1226 
تومانی وارد می شــود حدودا سه 

برابــر خواهد کرد. چرا که نرخ ارز 
در بازار آزاد بیشتر از 3500 تومان 
است. اتفاقی که در اوائل دهه هفتاد 
رخ داد و نرخ تورم رســمی را به 
49/5 درصد رســاند. ضمن اینکه 
همان کســانی که از فساد و رانت 
نظــام چند نرخی بهــره می برند 
به دلیل داشــتن رانت اطلاعاتی 
و روابط خــاص قبل از دیگران از 
تصمیــم دولت بــرای تک نرخی 
کردن ارز مطلع شده و به سرعت 
ارزهای خود را تبدیل به کالاهای 
اساســی کرده و به شکل دیگری 
خون مردم را در شیشه می کنند. 
راه برخورد با مفاسد اقتصادی کلان 
و نیمه کلان در مسائل اقتصادی 
نیســت بلکه موضوعی قضایی و 

امنیتی است.

طبق آخرین گزارش سازمان توســعه و تجارت ملل متحد، 
کمترین میزان سرمایه گذاری خارجی ایران در یک دهه اخیر در 

سال نخست پس از برجام رقم خورده است!
این گزارش نشان می دهد که سرمایه گذاری خارجی ایران در نخستین 
ســال بعد از برجام نه تنها رشــد نداشته بلکه با کاهش 2/7 درصدی به 
دو میلیارد و پنجاه میلیون دلار رسیده که در یک دهه گذشته بی سابقه 
بوده است. بدترین گزارش آنکتاد درباره وضع سرمایه گذاری خارجی در 
ایران در شرایطی منتشر شد که در یک سال گذشته طبق اعلام سازمان 
توسعه تجارت 150 هیئت خارجی از 5 قاره جهان به تهران آمدند، اما به 
نظر می رسد بازدید آنها از پایتخت کشورمان به یک قرارداد سرمایه گذاری 

خارجی هم منجر نشده است.
به گزارش نســیم آنلاین، همچنین روند ســرمایه گذاری خارجی در 
کشــور هم برای سومین سال پیاپی در مســیر کاهش قرار گرفته است 
به طوری که از 5 میلیارد دلار در آخرین ســال فعالیت دولت دهم به 2 
میلیارد و 50 میلیون دلار در سال جاری رسیده است. این در حالی است 
که وضعیت سرمایه گذاری خارجی ایرانیان خارج از کشور طی سال های 
فعالیت دولت حسن روحانی افزایش چشمگیری داشته و از 89 میلیون 
دلار در ســال 2014 به 139 میلیون دلار در ســال 2015 رسیده، اما 
متاسفانه یک ریال آن هم به داخل مرزهای کشور نیامده است. بنابراین 
برخلاف تاکید رئیس جمهور و ســایر دولتمردان، برجام نه تنها نتوانسته 
سرمایه خارجی را به کشور ما بیاورد، بلکه باعث شده سرمایه گذاران داخلی 

هم از کشور فراری شوند.
بخش دیگری از گزارش آنکتاد هم تاســف دیگری را برای کشورمان 
به همراه دارد؛ زیرا کشــورهایی مانند بنگلادش، پاکستان و سریلانکا در 
این مدت با رشد سرمایه گذاری بسیار بالایی رو به رو بوده اند به طوری که 
بنگلادشــی ها با 44 درصد رشــد در جذب سرمایه خارجی به عدد 2/2 
میلیارد دلار دست یافتند و در کشورهای پاکستان و سریلانکا هم به ترتیب 

865 و 681 میلیون دلار سرمایه خارجی جذب شده است.
حتی کشور همسایه ما ترکیه که در یک سال گذشته با انواع و اقسام 
بحران ها و چالش های درونی رو به رو بوده، در بیشــتر شاخص های جذب 
سرمایه خارجی صاحب رتبه شده، اما ایران با وجود برجام و بهبود روابط 
با دنیا در هیچ شاخصی رتبه نیاورده است. گزارش آنکتاد نشان می دهد 
که در قاره کهن آسیا هنگ کنگ با 175 میلیارد دلار در رتبه نخست قرار 
دارد. همچنین ترک ها هم در ســال گذشته 17 میلیارد سرمایه خارجی 

جذب کرده اند.
براساس آخرین گزارش آنکتاد 2016 حجم کلی جذب سرمایه گذاری 
خارجی انجام شده در جهان درسال 2015، 1/8 تریلیون دلار بوده است 
و کشــورهای آمریکا با380 میلیارد و هنگ کنگ با 175میلیارد، چین با 
136میلیارد، ایرلند با101میلیارد، هلند با 73میلیارد و ســوئیس با69 
میلیارد، توانســته اند، بیشترین جذب سرمایه گذاری خارجی در جهان را 

به خود اختصاص دهند.  
با این تفاسیر باید گفت دولت حسن روحانی در سه سال گذشته نه 
تنها کمکی به جذب سرمایه خارجی نکرده است بلکه باعث فراری دادن 
ســرمایه از کشور شــده و در نخستین سال پس از برجام عملکرد بسیار 
ضعیفی را از خود به جا گذاشته است. باید دید وزیر اقتصاد که به تازگی از 
کنیا به کشورمان بازگشته چه پاسخی برای عملکرد ضعیف دولت در جذب 
سرمایه خارجی خواهد داشت. آیا دولتی که در سه سال گذشته مدام در 
زمینه فرصت های برجام برای جذب سرمایه خارجی شعار می دهد، پاسخی 

برای این عملکرد فاجعه بار با گذشت یک سال از برجام دارد یا خیر؟

معاون درمان سازمان تامین اجتماعی گفت: حذف دفترچه های 
کاغذی درمان تامین اجتماعی منوط به فراهم شدن شرایطی است 

که بتوانیم در آن نسخ را نیز به صورت الکترونیک بنویسیم.
محمدعلی همتی در گفت وگو با ایسنا، افزود: این طرح در استان یزد 
از ســال گذشته به صورت پایلوت اجرا شده و نتایج آن نیز موفقیت آمیز 
بوده است. وی در توضیح جزییات پایلوت کارت هوشمند درمان به جای 
دفترچه های بیمه در تهران اظهار کرد: زیرســاخت برای استفاده کارت 
هوشــمند درمان فراهم شــده و این آمادگی را پیدا کردیم که به تدریج 

دفترچه های کاغذی را کنار بگذاریم.
معاون درمان سازمان تامین اجتماعی با بیان اینکه در راستای توسعه 
تدریجی این طرح، پایلوت کارت هوشــمند درمان را از همین هفته در 
تهران آغاز می کنیم، گفت: فعــلا و در ابتدای اجرا، تنها درمانگاه آزادی 
تامین اجتماعی تحت پوشــش قرار می گیرد. وقتی بیمار وارد این مرکز 
می شود، کد ملی خود را اعلام می کند و موقتا کارتی برای او صادر می شود 

که می تواند امور درمانی خود را توسط آن پیگیری کند.
همتی افزود: البته اگر فرد دفترچه هم به همراه داشته باشد کارهایش 
انجام می شود. درمانگاه توسط سیستم نرم افزاری به داروخانه و آزمایشگاه 
همان مرکز متصل اســت و وقتی به داروخانه برود دارویش آماده است و 
می تواند آن را تحویل بگیرد. وی با بیان اینکه به تدریج این امکان را در تمام 
مراکز درمانی سراسر کشور فراهم خواهیم کرد گفت: با توسعه این برنامه 
و اســتقرار کامل سیستم نرم افزاری در آینده همه مراکز و داروخانه های 

ما به یکدیگر متصل شده و دفترچه های بیمه فعلی حذف خواهند شد.

بطری های آب آشامیدنی که گاه تا قیمت 70 هزار تومان هم 
فروخته می شود به صورت قاچاق وارد شده اند و سلامت و بهداشت 

جامعه را به خطر انداخته اند.
به گزارش ایسنا، در حالی که به اذعان رئیس انجمن تولیدکنندگان و 
صادرکنندگان آب های معدنی و آشامیدنی از حدود 140 تولیدکننده آب 
بسته بندی داخلی 110 تولیدکننده کمتر از ظرفیت خود تولید می کنند، 
در گوشه و کنار فروشگاه های نسبتا لوکس و برخی رستوران ها و کافه ها، 
آب های معدنی و آشامیدنی با برندهای خارجی که ورودشان در گمرک 

جمهوری اسلامی ایران ثبت نشده، مشاهده می شود.
علی رغــم تاکیــد فرهاد بشــارت، رئیس انجمــن تولیدکنندگان و 
صادرکنندگان آب های معدنی و آشامیدنی مبنی بر مجوز نداشتن واردات 
آب های آشــامیدنی و معدنی و همچنین آمار رســمی گمرک جمهوری 
اســلامی ایران که هیچ گونه واردات آب آشــامیدنی و بسته بندی ثبت 
نشــده است، طبق مشاهدات محصولات بازار و فروش در فضای مجازی، 
آب بسته بندی برخی برندهای خارجی در ایران به صورت فروشگاهی یا 

اینترنتی به عنوان یک برند لوکس عرضه می شود.
در این میان با توجه به اینکه ورود غیررســمی این محصول خوراکی 
مستقیم با سلامت و بهداشت جامعه سر و کار دارد، سازمان های استاندارد 
غذا و دارو و همچنین ستاد مبارزه با قاچاق کالا باید به این موضوع حساس 
رســیدگی و محصولات قاچاق را از بازار جمع آوری کنند و همچنین با 
خاطیان برخورد شــود تا سلامت جامعه به خطر نیفتد اما آنچه مشاهده 
می شود این است که این محصولات با فراوانی و به وضوح در ویترین های 

فروش قرار می گیرند و سودجویان هم از بازار آن بهره می برند.
از سوی دیگر طبق تحقیقات انجام شده، قیمت فروش آب آشامیدنی 
بســته بندی یکی از این برندها در ایران حداقل دو برابر قیمت واقعی اش 
است؛ به طوری که هر بطری 375 میلی لیتری آب آشامیدنی در حالی 
30 هزار تومان در فروشگاه ها و رستوران های نه چندان لوکس و سایت های 
اینترنتی به فروش می رسد که قیمت آن بیش از پنج دلار )حدود 17 هزار 
تومان( است و بر اساس توضیحاتی که درباره این محصول گفته شده، علت 
قیمت بالای آن، طراحی خاص بسته بندی است و 30 درصد از قیمت آن 
هم به عنوان سود شرکت لحاظ می شود. البته برخی از محصولات دیگر 
این برند که آب آشــامیدنی محسوب می شود با مخلوط قطعات میوه تا 

70 هزار تومان به فروش می رسد!
بر اســاس تخمین هایی کــه از طریــق انجمــن تولیدکنندگان و 
صادرکنندگان آب های معدنی و آشامیدنی اعلام شده، میزان تولید داخلی 
آب بسته بندی آشامیدنی در سال گذشته حدود یک میلیارد لیتر بوده و 
در حال حاضر نیز این صنعت جزو معدود صنایعی است که توانسته تقریبا 
تمام شرکت های بزرگ جهانی فعال را برای سرمایه گذاری در ایران جذب 
کند. بر اساس برآوردها، کل صنعت آب بسته بندی در سال گذشته حدود 

10 میلیون دلار صادرات داشته است.

فرانســوی ها روز جمعــه با 
امضای قراردادی مبهم با دومین 
کشورمان  خودروســاز  شرکت 
سلطه دوباره خود بر بازار ایران را 

کامل کردند.
براســاس این قرارداد ، خودروی 
پراید به عنوان پرفروش ترین خودروی 
ایران از چرخه تولید حذف می شود و 
بازارآن در اختیار شــرکت سیتروئن 

فرانسه قرار می گیرد !
به گــزارش خبرگــزاری فارس، 
با امضای قرارداد ســایپا و سیتروئن، 
فرانســوی ها در حالی میخ خود را در 
بازار خودرو ایران محکم تر کردند که 
همکاری 12 ساله سایپا و سیتروئن در 
تولید زانتیا، تجربه شکست خورده ای 
را از همکاری با این شرکت فرانسوی 

نشان می دهد.
در طــول همــکاری ســایپا و 
سیتروئن، زانتیا به عنوان یک محصول 
مشترک به تولید رسید که البته یک 
خودروی مونتاژی محسوب می شد و 
نهایت میزان داخلی سازی این خودرو 
به 35 درصد رسید که بیشتر شامل 
باطری خودرو و صندلی ها می شد. در 
مقابــل، تأمین قطعات اصلی زانتیا از 
طریق واردات صــورت می گرفت به 
طوری که موتور، گریبکس، چرخ ها، 
اکسل و حتی لاستیک این خودرو از 

طریق واردات تأمین می شد.
تجربه تلخ همکاری با فرانسوی ها 
تنها به ســیتروئن محدود نمی شود 
و شــرکت پژو نیز که شق دیگری از 
گروه خودروسازی پژو سیتروئن است 
در طی 23 سال حضور خود در ایران 
کارنامه سیاهی را بر جای گذاشته بود.

 چشم طمع فرانسوی ها
 به بازار پرفروش ترین خودرو 

در ایران
حال بعد از گذشــت تحریم های 

چند ســاله علیه ایران و در شرایطی 
که خودروســازان فرانســوی در اوج 
تحریم های اقتصادی با ترک یک شبه 
به همه تعهدات خود پشت پا زدند و 
بدون هیچ قید و بندی خودروسازان 
ایرانــی را به حال خــود رها کردند، 
مدیران خودروساز کشورمان با حمایت 
وزیر صنعت و دولت دوباره فرش قرمز 
خود را برای فرانسوی ها باز کرده اند و 
راه نجــات خود را در همکاری با این 

خودروسازان بدعهد می دانند.
بــا  قــرارداد  جدیدتریــن  در 
فرانسوی ها، شرکت سایپا با سیتروئن 
فرانسه قرارداد همکاری امضا کرد که 
به گفته مهــدی جمالی، مدیر عامل 
سایپا قرار است محصولات سیتروئن 
جایگزین تولید پرفروش ترین خودروی 
ایرانــی یعنی پراید و تیبا در کارخانه 

سایپای کاشان شود.
جمالــی گفتــه اســت تولیــد 
محصولات فعلی ســایپا کاشــان تا 
پنج ســال ادامه خواهد داشــت، در 
ایــن کارخانه خط تولید بخشــی از 
محصولات سایپا شامل تیبا 2 و پراید 
موجود اســت که همزمــان با ورود 
محصولات جدید سیتروئن به  صورت 
تدریجی از چرخه تولید خارج خواهد 
شد و محصولات سیتروئن را جایگزین 

محصولات فعلی خواهیم کرد.
به ایــن ترتیب بــازار خودروی 
ایران دو دستی تقدیم فرانسوی هایی 
می شود که سابقه ده ها سال حضورشان 
در ایران چیزی جزو وابستگی و در جا 
زدن صنعت خودرو ایران نبوده است.

نعمت زاده، وزیر صنعت در مراسم 
امضای قرارداد سایپا و سیتروئن اعلام 
کرد که در کمتر از دو  سال، خودروی 
جدیــد دو شــرکت به بــازار عرضه 

خواهد شد.
وی با بیان اینکه ســاخت موتور 

جدید در قرارداد ســایپا و سیتروئن 
دیده شده است، گفت: موتور جدیدی 
که در شرکت سیتروئن در حال بهبود 
است، در ایران تولید خواهد شد. شروع 
این کار از سال 2019 خواهد بود و به 
تدریج در سال 2020 اغلب قطعات 
این موتور در ایران به تولید می رسد.

این وعده وزیر صنعت، تولید اغلب 
قطعات موتور )نه موتور کامل( محصول 
ســیتروئن در ایران را برای حداقل 4 
سال دیگر نشــانه گرفته است، حال 
آنکه در آن زمان تکنولوژی جدیدتری 
در صنعت خودرو دنیا عرضه خواهد 
شــد و به این ترتیب خودروسازان ما 
به جــای طراحی و تولید موتور، تازه 
موفق به داخلی سازی برخی قطعات 
موتور سیتروئن خواهند شد که البته با 
توجه به تغییرات همیشگی در کابینه 
و مدیریت خودروســازی ها، مشخص 
نیســت این هدف هم تــا چه اندازه 

محقق شود.
در این زمینــه رویترز هم تاکید 
کرد که ســیتروئن قصد دارد جایگاه 
از دست رفته خود در بازار خودروی 
ایران را که قبل از خروج از این کشور 
به  دلیل تحریم های آمریکا در اختیار 

داشت، باز پس بگیرد.
با نهایی شــدن همکاری ایران 
خــودرو و پژو و همچنین ســایپا و 

سیتروئن، فرانسوی ها در حالی برای 
حضور در بازار پرسود خودروی ایران 
گام بزرگــی برداشــته اند که اصولاً 
خودروهای ســیتروئن و پژو دارای 
پلت فرمی مشترک هستند. در واقع 
خودروهای پژو و ســیتروئن به جز 
طراحــی بدنه عیناً مشــابه یکدیگر 
هســتند. پژو 301 بــه عنوان یک 
محصول مشترک بین ایران خودرو و 
پژو مطرح است و این در حالی است 
که سایپا نیز محصولی با نام الیزه برای 
تولید با سیتروئن مد نظر دارد که در 
واقع الیزه و 301 بر روی یک پلت فرم 
مشترک به نام PF1 تولید می شوند.

به ایــن ترتیب حضور شــرکت 
سیتروئن در بازار خودرو ایران تأثیری 
به حــال صنعت خودرو کشــورمان 
نخواهد داشت و انتقال دانش فنی در 

این صنعت اتفاق نمی افتد.
در واقع سیتروئن نیز همان رفتار 
شــریک خود یعنی پــژو را در ایران 
بــازی خواهد کــرد و در این میان، 
مقابل  همواره  ایرانی  خودروســازان 
سودجویی بی حد و حصر فرانسوی ها 

کوتاه آمده اند.
بــا مــرور شــرایط همــکاری 
ایرانــی  خودروســاز  شــرکت های 
و فرانســوی در می یابیم کــه دوباره 
کارخانه های ایرانی بــه محلی برای 

مونتاژ خودروهایی تبدیل خواهند شد 
که کمکی به رشــد صنعت خودروی 
کشــور نمی کند و همانطــور که در 
سال های گذشته پژو سهم بزرگی را 
در بازار خودرو ایران تصاحب کرد، باز 
هم فرانســوی ها برنامه ریز اصلی بازار 

خودروی ایران خواهند بود.
مشارکت با فرانسوی ها در حالی 
پاشنه آشیل صنعت خودرو ایران شده 
که با اجرایی شدن برجام، دولتی ها و 
در صــدر آن وزیر صنعت و همچنین 
مدیران خودروساز همواره بر بازشدن 
دست ایران در انتخاب شرکای خارجی 
تأکید کــرده و از گزینه های متعدد 
پیش رو برای مشارکت با خودروسازان 
خارجی صحبت کرده اند، اما با گذشت 
یک سال از اجرای برجام تنها شاهد 
انعقاد دو قرارداد اصلی با فرانسوی ها 
هستیم، آن هم با شرکت هایی که در 
همکاری قبلی با آنها خاطره تلخی را 

تجریه کرده ایم.
 خبری از تولید و طراحی 

مشترک نیست
مهدی جمالی، مدیر عامل سایپا 
در مراسم امضای قرارداد همکاری با 
سیتروئن، صراحتاً اعلام کرد که قرار 
اســت تولیدات عرضه شده، آخرین 
محصولات طراحی شده در سیتروئن 
باشد، یعنی بخشی از محصولاتی که به 

بازار عرضه می شود، برای نخستین بار 
در شبکه سیتروئن عرضه خواهد شد.
این حــرف جمالی خط بطلانی 
بر فرضیه طراحی و تولید مشــترک 
خودرو توســط دو شــرکت سایپا و 
ســیتروئن اســت و تنها پیــام آن، 
تبدیــل ایران به پایگاهی برای تولید 
خودروهای سیتروئن خواهد بود. به 
ایــن ترتیب تنها دانــش فنی که در 
مشــارکت این دو شرکت برای ایران 
ایجاد خواهد شد، مونتاژ و سر هم  بندی 

خودرو است!
ایــن قــرارداد در حالــی نهایی 
شــده که مدیرعامل سایپا می گوید: 
خودرویی که قرار است برای نخستین 
بار در شــبکه سیتروئن، سایپا عرضه 

شود هنوز نهایی نشده ست.
در این شــرایط مشخص نیست 
قرارداد همکاری دو شــرکت بر چه 

اساسی منعقد شده است.
به این ترتیــب، پرونده طراحی 
و تولیــد خودروهــای ایرانی بایگانی 
خواهد شــد و خودروهای فرانسوی 
یکه تاز بازار خودروی ایران می شوند. 
خودروســازان ایرانی نیز که همواره 
در انجام پروژه های طراحی و توسعه 
پلت فــرم تعلــل زیادی داشــته اند، 
انگیزه ای بــرای طراحی و  همچنان 
توسعه محصول خود نخواهند داشت.

صنعــت خــودروی ایــران در 
حالــی بــرای دومین بار رســماً به 
فرانســوی ها واگذار شد که با وجود 
همه هشدارهای کارشناسان و تأکید 
مقام معظم رهبری بر لزوم دقت در 
با شــرکت های خارجی و  همکاری 
رعایت چارچــوب اقتصاد مقاومتی، 
طرف های مذاکره کننده توجه چندانی 
به این موضوع نداشته و داستان نفوذ 
ایران  خودروسازی  در  فرانســوی ها 

همچنان ادامه دارد.

با وجود کارنامه سیاه پژو سیتروئن

سلطه دوباره فرانسوی ها بر بازار خودرو ایران

مسئول سازمان بسیج مستضعفین گفت: تیم اقتصادی دولت به جای 
هزینه 25 میلیــارد دلاری برای خرید هواپیماهای لوکس، می تواند کل 

مشکلات صنعت را برطرف نماید.
سردار نقدی در مراسم افتتاحیه نشست تخصصی و کارگاه آموزشی پایش و 
عارضه یابی صنایع ضمن انتقاد به تیم اقتصادی دولت اظهار داشت: بعضی اتفاقات 

دارد می افتد که همه سکوت کرده اند  .
وی اظهار داشت: می خواهند 25 میلیارد دلار بدهند و چندین هواپیما بخرند 
که یک عده مرفه وقتی می خواهند لم بدهند کمی شیک تر باشد.چرا به دنبال خرید 
چندین هواپیماهای لوکس یک بانده دور پرواز با ظرفیت 600 مســافر با هزینه 
25میلیارد دلار هستید ولی دائما اظهار می دارید پول نداریم. اگر پول ندارید پس 
چرا خرید هواپیما در این موقعیت؟ اگر دارید با هزینه 2 میلیارد تومان برای هر 
صنعت می توان همه صنایع راکد را نجات داده و برای همه جوانان بیکار شــغل 
ایجاد نمود.وی در ادامه عرضه داشت: باید برویم در صنعت مشکلات را ببینیم با 
صنعتگران حرف بزنیم. با صدای بهتر داد بزنیم، مصاحبه کنیم از رسانه ها دعوت 
کنیم. شما مهندسان بسیجی از اولین ها هستید که می خواهید خط را بشکنید. 

موجهای بعد از شما خواهند آمد.
نقدی در پایان با بیان اینکه چرا ما در بعضی مسائل حساسیم اما در بعضی 
مسائل نه؟ گفت: قراردادهای جدید نفتی فاجعه و استثمار است .همانطور که در 
مسائل سیاسی حساسیم باید در مسائل اقتصادی حساسیتی از خود بروز بدهیم.
در ادامه این مراسم علی یزدانی معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت، و رئیس 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران برگزاری جلسات کارگروه رفع 
موانع تولید در مراکز استانها را یکی از حمایت های سازمان متبوع خود از تولید 
دانســته و افزود: در راستای اقتصاد مقاومتی، رفع موانع تولید و مشکلات صنایع 
و بنگاه های اقتصادی، بــه ترتیب واحد های راکد، زیر ظرفیت تولید و طرح های 
بالای 60% پیشرفت باید در دستور کار کمیته بررسی رفع موانع تولید قرار گیرد.
یزدانی همچنین از آزادســازی وثیقه های مــازاد صنایع در نزد بانک ها خبر 
داد و گفت: بانک ها مکلف هســتند همه ظرفیت ها را به کارگروه ها ابلاغ کرده و 

پرداخت ها را وارد سامانه کنند.

در حالی که ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز از آغاز اجرای 
مجدد طرح رجیستری گوشی موبایل از اول مرداد ماه خبر 
داده بود، اما وزارت ارتباطات اعلام کرد: مقدمات آغاز اجرای 

طرح رجیستری هنوز مهیا نشده است.
رئیس مرکــز روابط عمومی وزارت ارتباطــات در مورد طرح 
رجیستری تلفن همراه گفت: از شش ماه گذشته جلسات متعددی 
توسط ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز و وزارت صنعت، معدن و 
تجارت برگزار شــده است، تا تصمیم گیری لازم برای زمان و نحوه 

اجرای این طرح صورت گیرد.
محمدرضــا فرنقی زاد ضمن توضیح درباره روند این جلســات 
و بررســی های همه جانبه گفت: در این جلســات مقرر شــد که 
پــس از انجام و تمهیــدات اولیه، این طرح به صورت آزمایشــی

اجرایی شود.
رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت ارتباطات افزود: 

هنوز مقدمات لازم برای اجرای طرح رجیستری تلفن همراه مهیا 
نشــده اســت و قطعاً قبل از اجرای طرح اطلاع رسانی لازم انجام 

خواهد شد.
فرنقی زاد در مورد گوشی های خریداری شده توسط مردم قبل 
از اجرای نهایی طرح مذکور گفت: برای تلفن های تهیه شده قبل 
از اجرای طرح مشــکلی پیش نمی آید و محدودیت های مورد نظر 
طرح شامل گوشی هایی می شود که پس از اجرای طرح وارد کشور 

می شوند و جای نگرانی برای مردم ندارد.
ایــن طرح با هدف مبارزه بــا قاچاق تلفن همراه و واردات غیر 
قانونی موبایل به داخل کشور صورت می گیرد و پس از آغاز اجرای 
طرح، در صورت ورود غیرقانونی گوشــی تلفن همراه، اجازه فعال 

کردن سیم کارت روی آن داده نمی شود.

وزارت ارتباطات:

اجرای رجیستری گوشی موبایل به تعویق افتاد

جدیدترین گزارش آنکتاد نشان می دهد
فرار سرمایه خارجی از ایران

در یک سالگی برجام!

بنابر گفته مسئولان و گزارش مراجع ذی صلاح
آب آشامیدنی هم به صورت قاچاق 

وارد شد

معاون درمان سازمان تامین اجتماعی:

حذف دفترچه های بیمه 
به تعویق افتاد

* رئیس اداره اســتاندارد تهران گفت:  5 هزار مورد آزمون بر روی نازل های 
ســوخت در جایگاه های استان تهران انجام شــده که بر اساس آن، کمتر از 
یک درصد جایگاه ها کم فروشــی می کنند.مسلم بیات گفت: آزمون دوره ای 
نازل های عرضه فرآورده های نفتی در ســطح اســتان تهران انجام و صحت 
عملکرد چهارهزار و 803 نازل عرضه بنزین و گازوییل در جایگاه های عرضه 
سوخت استان آزمون شد.رئیس اداره استاندارد استان تهران با اشاره بر اینکه 
هر نازل در ســال گذشته، حداقل چهار مرتبه مورد آزمون قرار گرفته است، 
افزود: از تعداد نازل های آزمون شــده تنها 45 نازل، کمتر از یک درصد کل 
نازل ها، در نتایج آزمون مردود شدند که در این مدت معین، به طور موقت از 

دسترس خارج شدند تا اصلاحات لازم بر آنها اعمال شود.
* رئیس اداره پیشــگیری از عرضه خارج از شبکه و مقابله با قاچاق 
فرآورده های نفتی از کاهش 71 درصدی قاچاق نفتگاز، با اجرای طرح 
تخصیص سوخت به ناوگان دیزلی بر حسب پیمایش در دو ماه نخست 
امسال خبر داد.حسین عادلی با بیان این خبر افزود: سال قبل نسبت 
به سال 93 با  اجرای طرح پیمایش، میزان محموله های قاچاق کشف 
شده فرآورده های نفت سفید 25 درصد، نفتگاز 45 درصد و نفت کوره 
58 درصد کاهش داشته است.رئیس اداره پیشگیری از عرضه خارج 
از شبکه و مقابله با قاچاق فرآورده های نفتی افزود: با اجرای مرحله 
اول این طرح، از مهر ماه سال گذشته تاکنون به طور میانگین روزانه 
میلیون ها لیتر در توزیع سوخت نفتگاز بخش حمل و نقل صرفه جویی 
حاصل شــده است که با تکمیل و اجرای مرحله دوم طرح مذکور، با 

صرفه جویی بیشتری مواجه خواهیم بود.
* معاون وزیر جهاد کشــاورزی درباره موضوع برنج های آلوده گفت: مسائلی 
که در زمینه آلوده بودن برنج فروخته شــده به پســر یک فوتبالیست مطرح 
می شود درست نیست و بهانه ای برای نپرداختن بدهی او به دولت است.علی 
قنبری در گفت وگو با ایسنا درباره ماجرای برنج هایی که گفته می شود آلوده 
اســت اظهار کرد: بر اســاس قانون بودجه سال 1393 چند محموله برنج به 
پسر یک فوتبالیست و 10 نفر دیگر فروخته شد که البته با آن فرد فوتبالی 
معامله به صورت رهنی انجام شــد و قرار بود تا ضمن گذاشتن وثیقه ملکی 
بعداً بهای برنج به دولت پرداخت شود.وی افزود:  ارزش برنج فروخته شده به 
فرزند این فوتبالیست حدود 20 میلیارد تومان بوده که با محاسبه سود آن، 
وی 25 میلیارد تومان به شرکت بازرگانی دولتی ایران بدهکار است؛ بنابراین 
با  توجه به اینکه طی دو سال گذشته چندین بار به نامبرده مهلت داده شده 
و مهلت او نیز به پایان رســیده است، اگر نامبرده بدهی خود را نپردازد سند 
ملک رهنی اش به اجاره گذاشــته می شود.مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی 
ایران با تاکید بر اینکه بدون هیچ اغماضی نسبت به استرداد حق دولت از طریق 
مراجع قضایی اقدام کرده و کوچکترین بهانه و هیچ توصیه ای را نمی پذیریم، 
تاکید کرد: محموله های برنج فروخته شــده به فرزند این فوتبالیست و دیگر 
مشتریان که در سال 1393 انجام شده هیچ مشکلی از نظر سلامت، کیفیت 
و تاریخ مصرف در هنگام معامله نداشته اند و مسائلی که در این زمینه مطرح 
شده از پایه و اساس درست نیست و تنها بهانه ای برای نپرداختن بدهی شان 

به دولت است.

قیمت بازارنوع سکه
1086000سکه تمام طرح جدید
1084000سکه تمام طرح قدیم

544000نیم سکه
280000ربع سکه

180000گرمی
110450هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3508دلار
3882یورو
4671پوند

961درهم امارات
1181لیر ترکیه

رئیس اتحادیه آرایشگاه های مردانه:

آرایش های نامتعارف برای مردان ممنوع است

رئیس مجمع واردات:

تک نرخی شدن ارز نقطه پایان انحصارطلبی است

سردار نقدی:

دولت بجای هزینه 25 میلیارد دلاری 
برای خرید هواپیماهای لوکس 
مشکلات صنعت را برطرف کند


